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Na christelijke opening van de vergadering door ds. C. van Dijk en het 
samenstellen van het moderamen; ds. Visser preses, br. Veening scriba en br. Jonker 
assessor, wordt als eerste vastgesteld dat het om de laatste classisvergadering in GKN-
verband gaat, waardoor een aantal agendapunten zal komen te vervallen. 
 Een schrijven van de cie. Financieel Beheer wordt doorgeschoven naar een 
volgende vergadering. Twee ingekomen brieven van enkele gemeenteleden worden niet 
inhoudelijk besproken, maar zijn alleen ter kennisname van de vergadering bij de 
stukken opgenomen. 
 Deputaten Voorbereiding Eenwording hebben de vergadering gediend met een 
aantal aanbevelingen. Met dankbaarheid wordt uitgesproken dat de eenwording met de 
DGK nu kan gaan plaatsvinden. 
 Voorafgaand aan de bespreking van de aanstaande emeritering van ds. Visser, 
geeft de preses de voorzittershamer over aan assessor br. Jonker, waarna hij de 
vergaderzaal tijdelijk verlaat. Tijdens de bespreking van de onderliggende stukken komt 
de vraag naar voren of de GK Ede garant kan en moet staan voor de zorgplicht die 
kerken hebben t.o.v. hun voorgangers. Uiteindelijk wordt geconcludeerd dat de kerk van 
Ede zijn zorgplicht serieus neemt, die plicht naar verwachting ook naar behoren zal 
kunnen vervullen en dat de classiskerken als vangnet zullen fungeren, mocht de nood 
aan de man/predikant komen. Er wordt nog een kleine commissie in het leven geroepen 
om de procedure volgens de regelen der kunst te laten verlopen. 
 Gerapporteerd wordt dat de begeleiding van ds. Douma als nieuwe predikant van 
de GK Enschede e.o. met positieve ervaringen en resultaten kon worden afgesloten. 
 De predikanten Douma en Jongeneel hebben een visitatie afgelegd bij de GK 
Harderwijk e.o. en hebben daar een rapport en een advies over geschreven. De preses 
geeft aan dat een advies n.a.v. een kerkvisitatie voor rekening komt van de visitatoren, 
maar dat het niet de taak van de classis is daar een mening over te vormen, of daar zelf 
ook nog een advies over te geven. De documenten zijn ter kennisname. 
 Als afgevaardigden naar de komende Generale Synode (met de DGK) worden 
benoemd de predikanten Douma, Jongeneel en Visser, met ds. Van Dijk als secundus, 
terwijl bij de ouderlingen worden verkozen de brs. Horst, Jonker en Veening, met als 
secundi de brs. Hamming, Vonkeman, Vreugdenhil en Wierenga. 
 Tijdens de rondvraag komt naar voren of er voldoende rekening is gehouden met 
het kerkverband tijdens de procedure m.b.t. de aanstelling van ds. C. van Dijk. 
Geantwoord wordt dat er verschil is tussen het beroepen van een GKN-predikant of een 
predikant van buiten het eigen kerkverband. De kerk van Zwolle heeft zorgvuldig 
gehandeld en de classis tweemaal om advies gevraagd. Ook moet een predikant 
vanzelfsprekend wel een relatieve zekerheid hebben alvorens een overstap te kunnen 
overwegen. 

Ds. Jongeneel meldt dat de gemeente van Goes een asielzoekersgezin mocht 
verwelkomen, leden van een Syrisch-orthodoxe kerk. Waar moet op gelet worden bij de 
gesprekken, waar ligt de grens tussen het gaandeweg bijschaven van gewoontes en 
gebruiken (iconen, kruisje slaan) en het stellen van eisen? 

 Geadviseerd wordt gastvrijheid te blijven betonen. Asielzoekers kunnen niet 
verplicht worden helemaal cultureel een Nederlander te worden. Wel gaandeweg mee 
spreken over bestaande verschillen. Lid in volle rechten laten worden, wees welwillend, 
maar zo mogelijk een traject mee afspreken.  



Uit Enschede komt de vraag of er iets geregeld moet worden t.a.v. een interne 
vertrouwenspersoon. Nog even wachten: de gezamenlijke synode zal dit onderwerp 
gaan bespreken. Gezien de geringe grootte van veel kerken, zal een regionale 
contactpersoon wellicht de beste oplossing zijn. 

Ds. Van Dijk spreekt zijn dank uit voor de goede ontvangst binnen kerk en classis. 
Br. Horst staat even stil bij het bijzondere moment van deze laatste 

classisvergadering. Het lijkt erop dat in de nabije toekomst drie nieuwe classes zullen 
worden samengesteld (heel wellicht vier). 

Ds. Visser bedankt iedereen hartelijk voor de goede manier van samenwerken en 
overleggen tijdens de classisvergaderingen. Hij heeft zich in de afgelopen 37 jaren 
gesterkt gevoeld door de tekst in I Cor. 9 : 16 en wat daarop volgt.  
 Na het dankgebed sluit preses ds. Visser deze laatste vergadering van de GKN 
Classis Zuid. 
 
 


